

Referat af bestyrelsesmøde Orø Lokalforum 11. april 2024 kl. 17.00 – 19.00 hos Ib Ballisager

Til stede Simon Drost, Niels Fynbo, Jørgen Stenersen, Ib Ballisager, Kirsten Flemming Nielsen

1. Valg af ordstyrer og referent
2. Godkendelse af dagsorden
3. Dialogmøde med beboerforeningen
4. Ophævelse af taxilov på Orø
5. Formandens punkt
 - Holbæk Færgen Cruise planer
 - Ladestandere Orø Havn
 - Strategisk Fysisk Udviklingsplan
 - Jord til skov
 - Tilskud til brochure
 - Fors
6. Udvalg
 - Færgkontaktudvalg
 - Trampestiudvalg
7. Lokalforum dag (evaluering)
8. Orø Præstegård
9. Hammer Bakke vejmarkering
10. Hævning af vejkasse Østre Færgevej
11. Årlig generalforsamling
12. Modtaget korrespondance
13. Eventuelt

1. Ordstyrer Ib Ballisager; Referent Kirsten Flemming Nielsen
2. Dagsorden blev godkendt
3. Dialogmødet var en god begyndelse på bedre samarbejde. Lokalforums samlede bestyrelse var til stede. Der blev bl.a. debatteret om afskaffelsen af Taxiloven.
4. Knud Ahm fra Beboerforeningen undersøger jura angående privatkørsel med betalende passagerer; forsikring m.m. Kommunen har ingen hjelm for at håndhæve eventuelle regler.
5. A: Planerne er aflyste pga. jura. Færgen kan ikke sejle udenfor den planlagte sejlplan. Udvalgsformanden havde godkendt forslaget på vegne af Færgkontaktudvalget uden grundigt at tage udvalgsmedlemmerne i ed. Der kan eventuelt ønskes ny konstituering af udvalget pga. manglende inddragelse. Der skal indkaldes til møde i Færgkontaktudvalget hurtigst muligt.

B: Kommunen vil opsætte ladestandere på havnen mellem Turisthuset Og Bådlaugget. At oprette en "EL tankstation" på denne plads er direkte at modarbejde den strategisk-fysiske udviklingsplan for Orø (SFU). Lokalforum underskriver ikke ovennævnte plan/SFU hvis planen for opsætningen gennemføres.

C: Strategisk Fysisk Udviklingsplan holder informerende borgermøde den 23/04.

D: Formanden blev kontaktet af RUC angående "Eco Tree". Det viser sig at den 03/05 er der indvielse af "Margretheskoven" på Orø. Et "jord til skov" projekt.

E: Ansøgningen om tilskud fra Fællesskabspuljen til Orøbrochuren blev afvist. Vi betaler selv.

F: Fors har udsendt et spørgeskema på deres hjemmeside, angående brugen af Genbrugspladsen på Orø. Simon kontakter dem angående den store mængde af grenaffald.

6. A: Færgekontaktudvalg: Simon indkalder til møde den 16/04. (se ovenstående punkt 5 A.)

B: Trampestiudvalg: Aftalte kommunale handlinger pågår. Lokalforum bevilger penge til vandfast finer til skiltningen. Udvalget holder deres årlige dialogmøde den 13. april i Værestedet, Orø Hallen.

7. Positiv stemning til et rigtig godt møde. Marianne Klug skriver om dagen i Orø Posten. Interesse for et eventuelt møde om Fondssøgning med en kommunalansat specialist.

8. Provstiet har endegyldigt sagt nej til renovering og derefter beboelse i Præstegården. Arbejdsgruppen kontakter Biskoppen.

9. Der skal foretages en trafikmåling med hastighed, hvorefter der igen indsendes en klage.

10. Der afventes tilladelse fra Kystdirektoratet, derefter bliver arbejdet udført samtidigt med asfalteringen af Østre Færgevej.

11. Den årlige generalforsamling er fastsat til den 22/05. Formanden og kassereren er på valg.

12. Modtaget mail angående Holbæk Færgen Cruise planer

13. Næste bestyrelsesmøde er den 09/05.